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Protokół nr 30 

z obrad trzydziestej sesji Rady Miejskiej w Więcborku, odbytych  

w dniu 24.02.2021r. 

 

 

Posiedzenie odbyło się w Centrum Aktywności Seniora przy ulicy Mickiewicza 22B  

w Więcborku. 

Sesja trwała od godz. 13:00 – do godz. 15:20. 

Obradom przewodniczyła p. Anna Łańska – Przewodnicząca Rady Miejskiej  

w Więcborku. 

Sesja była nagrywana i transmitowana online /obraz i dźwięk/ przez „TV Krajna” na 

stronie internetowej Gminy Więcbork i zostanie udostępniona w formie linku w 

Biuletynie Informacji Publicznej Gminy Więcbork. Nagrania będą przechowywane 

przez okres niezbędny do wypełnienia odpowiednich przepisów ustawowych.  

Obecność według załączonej listy obecności. 

W sesji na 15 radnych udział wzięło 13 radnych, czyli quorum wymagane do podejmowania 

prawomocnych uchwał zgodnie z art. 14 ustawy o samorządzie gminnym /Dz. U. z 2020r. 

poz.713/ 

 

Radni nieobecni usprawiedliwieni – p. Henryk Szwochert, p. Natasza Ksobiak 

 

Spoza składu Rady w sesji uczestniczyli: 

 

1. Burmistrz Więcborka      - Waldemar Kuszewski 

2. Zastępca Burmistrza Więcborka     - Jacek Masztakowski 

3. Skarbnik Gminy Więcbork     - Alina Kruk 

4. Kierownik Referatu Rolnictwa, Ochrony Środowiska, 

i Dróg UM w Więcborku      - Tomasz Fifielski 

5. Inspektor ds. Gospodarki Nieruchomościami 

UM w Więcborku       - Barbara Schmidt 

6. Redaktor „Wiadomości Krajeńskich”    - Robert Lida 

 

Porządek obrad: 

 

1. Otwarcie. 

2. Stwierdzenie quorum. 

3. Przedstawienie porządku obrad. 

4. Przyjęcie protokołu z XXIX sesji Rady Miejskiej w Więcborku. 

5. Informacja Przewodniczącej Rady Miejskiej w Więcborku o działaniach podejmowanych 

w okresie między sesjami. 

6. Informacja Burmistrza Więcborka o pracy w okresie między sesjami. 

7. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 

8. Interpelacje radnych i zapytania radnych. 

9. Informacja o działaniach promocyjnych Gminy Więcbork za lata 2019 -2020. 



2 
 

10. Przyjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości położonej 

w Runowie Krajeńskim. 

11. Przyjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany Studium 

uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego gminy i miasta Więcbork. 

12. Przyjęcie uchwały w sprawie w sprawie zaliczenia dróg do kategorii dróg gminnych na 

terenie gminy Więcbork. 

13. Przyjecie uchwały w sprawie ustalenia wysokości stawek opłat za zajęcie pasa drogowego 

dróg gminnych na terenie Gminy Więcbork na cele niezwiązane z potrzebami zarządzania 

drogami lub potrzebami ruchu. 

14. Przyjecie uchwały w sprawie zmian budżetu Gminy Więcbork na rok 2021. 

15. Przyjecie uchwał w sprawie przekazania skarg do Wojewódzkiego Sądu 

Administracyjnego w Bydgoszczy /14 uchwał/. 

16. Wolne wnioski i informacje. 

17. Zakończenie. 
 

Do proponowanego porządku obrad nie wniesiono zmian. 

Ad.4  Przewodnicząca RM p. Anna Łańska poinformowała, że Protokół z XXIX sesji 

Rady Miejskiej w Więcborku został napisany. Do dnia sesji nie wniesiono poprawek. 

Zapytała, czy ewentualnie ktoś z radnych w danej chwili ma jakieś uwagi. Takowych nie 

zgłoszono, więc poddano Protokół pod głosowanie. 

Obecnych 13 radnych 

Za przyjęciem glosowało - 13 radnych 

Przeciwnych - 0 radnych 

Wstrzymało się od głosu - 0 radnych 

 

Zestawienie głosowania imiennego stanowi Załącznik do Protokołu i dostępne jest na 

stronie BIP Gminy Więcbork (zakładka: sesje Rady Miejskiej w Więcborku kadencja 

2018-2023) 

 

Ad.5 Informacja Przewodniczącej Rady Miejskiej w Więcborku o działaniach 

podejmowanych w okresie między sesjami. 

 

24.01.2021r. – Prezydium Rady Miejskiej w Więcborku w osobach: p. Anna Łańska 

Przewodnicząca RM oraz p. Beata Lida i p. Henryk Szwochert Wiceprzewodniczący RM  

w Więcborku, złożyli kwiaty i znicze pod Pomnikiem Orła Białego z okazji 101 rocznicy 

powrotu Więcborka do granic RP. 

27.01.2021r.-  na placu przy Urzędzie Miejskim w Więcborku Przewodnicząca RM  

w Więcborku uczestniczyła w przekazaniu samochodu marki KIA Sportage 

współfinansowanego ze środków budżetu Gminy Więcbork i budżetu Policji. W uroczystości 

uczestniczyli również Burmistrz Więcborka, Zastępca Burmistrza Więcborka, Specjalista 

Prewencji Ruchu Drogowego asp. Szt. Arkadiusz Sontowski  oraz Starszy asp. Szt. Materusz 

Łochowicz Kierownik Posterunku Policji w Więcborku. 
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03.02.2021r. – Przewodnicząca RM wraz z częścią radnych Rady Miejskiej w Więcborku 

uczestniczyła w uroczystościach pogrzebowych ojca radnego Jana Antczaka. 

21.02.2021r. – Przewodnicząca RM wraz z Burmistrzem Więcborka i Zastępcą burmistrza 

Więcborka uczestniczyła w uroczystości pt.; „Aleja Gwiazd” z okazji Dnia Myśli Braterskiej 

zorganizowanej przez harcerzy i zuchy Więcborskiej Drużyny Harcerskiej.  

 

Ad.6 Informacja Burmistrza Więcborka o pracy w okresie między sesjami. 

22.01.2021r. – spotkanie z projektantami przygotowującymi dokumentację techniczną do 

budowy świetlicy wiejskiej sołectwa Witunia. W przeciągu dwóch tygodni planowane jest 

spotkanie z radnym – przedstawicielem mieszkańców Wituni oraz z Rada Solecką sołectwa 

Witunia w celu przedstawienia założeń projektowych. 

24.01.2021r. -  wraz z Zastępca Burmistrza Więcborka oraz z przedstawicielami Rady 

miejskiej w Więcborku Burmistrz złożył wiązankę kwiatów i znicze pod Pomnikiem Orła 

Białego w 101 rocznicę powrotu Więcborka do granic RP. Następnie uczestniczył we mszy 

św. w intencji mieszkańców. 

26.01.2021r. – udział w spotkaniu z  Urbanistą obsługującym Gminę Więcbork oraz 

przedstawicielami firmy zainteresowanej budową farmy fotowoltaicznej na terenie gminy 

Więcbork /miejsce: gabinet Burmistrza Więcborka/. 

27.01.2021r. – udział w posiedzeniu Kapituły Nagrody Burmistrza „Rycerz” podczas którego 

rozpatrzono złożone wnioski /miejsce: CAS w Więcborku/. Osoby uhonorowane tytułem 

„Rycerza” za rok 2020: w kategorii „Sport” – p. Michał Paterek, w kategorii „Kultura” – Chór  

„LUTNIA” z Więcborka. Wyróżnienia: w kategorii „Sport” – p. Vanessa Gorgoń, w kategorii 

„Kultura” - p. Karol Schmidt, Dyrygent Chóru „Lutnia”. Tego samego dnia Burmistrz 

uczestniczył w symbolicznym przekazaniu samochodu dla Policji, którego zakup 

współfinansowany był ze środków budżetu Gminy Więcbork. 

28.01.2021r. – udział w Konferencji „Lokalne Partnerstwa Wodne Szansą Regionalnej 

Gospodarki Wodnej w Województwie Kujawsko-Pomorskim” zorganizowanej przez 

Kujawsko-Pomorski Ośrodek Doradztwa Rolniczego w Minikowie. W konferencji 

uczestniczyli również: przedstawiciele Ministerstwa Klimatu i Środowiska oraz 

przedstawiciele samorządów, spółek wodnych z terenu całego kraju. Jest to pilotażowy 

Program, w którym samorządy powiatu sępoleńskiego biorą udział.  

29.01.2021r. – spotkanie z Posłem na Sejm RP p. Iwoną Kozłowską w sprawie obwodnicy 

Więcborka /miejsce: gabinet Burmistrza Więcborka/. 

03.02.2021r. – udział we mszy św. oraz uroczystościach pogrzebowych zmarłego Romana 

Antczaka ojca radnego Rady Miejskiej w Więcborku i sołtysa Sołectwa Runowo Krajeńskie 

p. Jana Antczaka.   

05.02.2021r. – spotkanie z Kierownikiem działu Administrowania Zasobami Komunalnymi 

Zakładu Gospodarki Komunalnej w Więcborku p. Jadwigą Szczukowską-Wrzeszcz  

w sprawie gminnych lokali komunalnych, bieżącej sytuacji i planów remontowych na rok 

2021. 

08.02.2021r. – udział w zdalnym posiedzeniu Konwentu Powiatu Sępoleńskiego. Poruszone 

tematy dotyczyły pojawienia się na terenie województwa kujawsko-pomorskiego ptasia 
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grypa, problem występującego na terenie kraju ASF oraz sytuacja epidemiczna dotycząca 

Covid-19 na terenie powiatu. 

11.02.2021r. – spotkanie z przedstawicielami pracowników wszystkich jednostek podległych 

Burmistrzowi w związku z koniecznością przeprowadzenia procedury związanej z ustawą  

o Pracowniczych Planach Kapitałowych, która weszła w życie 1 stycznia 2019 roku. Zgodnie 

z zapisami wymienionej ustawy do dnia 26 marca należy podpisać umowę o zarządzanie 

PPK, a do 10 kwietnia 2021r. umowę o prowadzenie PPK. Związane jest to z dodatkowym 

obciążeniem dla pracodawcy, a tym samym budżetu Gminy Więcbork. Odpowiednie 

wskaźniki zostały w tym celu uwzględnione w budżecie Gminy Więcbork na rok 2021.  

15.02.2021r. – udział w wideokonferencji z Marszałkiem Województwa Kujawsko-

Pomorskiego p. Piotrem Całbeckim, w którym uczestniczyli również Poseł na Sejm RP  

p. Iwona Kozłowska, Starosta Powiatu Sępoleńskiego, Wójt i Burmistrzowie z terenu powiatu 

sępoleńskiego. Sprawy poruszone to problemy związane z funkcjonowaniem RIPOKU-u oraz 

remonty dróg wojewódzkich na terenie powiatu sępoleńskiego. Na spotkaniu radnych  

z Marszałkiem w Więcborku rozmawiano o drogach wojewódzkich na terenie gminy 

Więcbork, w tym o drodze nr 189. Tu plan Marszałka był taki, żeby zrealizować 

remont/przebudowę tej drogi w ramach powołania spółki celowej Marszałka ale opinia RIO  

w tej kwestii jest jednoznaczna w kwestii instrumentów dłużnych i zaciągania zobowiązań 

przez taką spółkę. Temat realizacji inwestycji w taki sposób jest na dzień dzisiejszy 

nieaktualny, a co za tym idzie na razie droga nr 189 nie jest przewidziana w roku 2021 do 

remontu.  Droga Nr 241 na terenie powiatu sępoleńskiego, to na odcinku 2,3km będzie 

remontowana na odcinku Trzciany - Sikorz oraz Zboże – Więcbork na odcinku  1,5km. Droga 

Nr 242, póki co w planach na rok 2021 nie jest przewidywana. Na tym spotkaniu ustalono, że 

odbędzie się jeszcze jedno robocze spotkanie dotyczące remontu dróg, ale również budowy 

ścieżki pieszo-rowerowej na odcinku „Gabi-Bis” – Więcbork, „Gabi-Bis” - Zabartowo oraz 

ścieżka pieszo-rowerowa Więcbork-Runowo Krajeńskie. Priorytetem w rozmowach na pewno 

będzie ścieżka „Gabi - Bis” - Więcbork.   

16.02.2021r. – udział w rozmowie rekrutacyjnej na stanowisko Sekretarza Gminy Więcbork. 

na ogłoszony nabór zgłosił się jeden kandydat. Po przeprowadzonej rozmowie komisja 

konkursowa rekomendowała rozstrzygnięcie konkursu, tym samym od dnia 1 marca 2021r. 

stanowisko to w wymiarze pół etatu Sekretarza Gminy Więcbork i pół etatu Zastępcy 

Burmistrza Więcborka pełnić będzie p. Jacek Masztakowski. W ten sposób zrealizowano 

zalecenia Regionalnej Izby Obrachunkowej z wystąpień pokontrolnych dwóch kontroli 

przeprowadzonych w Urzędzie Miejskim w Więcborku. Takie rozwiązanie pozwoli pozostać 

w takim samym budżecie, jeżeli chodzi o płace w Gminie Więcbork. 

17.02.2021r. – spotkanie z Dyrektorem Polskiej Spółki Gazownictwa Zakład Gazowniczy  

w Bydgoszczy p. Sebastianem Latanowiczem. Zgodnie z podpisaną umową z projektantami, 

do końca czerwca br. ma zostać przygotowana dokumentacja wraz z pozwoleniami na 

budowę stacji re gazyfikacji na terenie Więcborka. Od kwietnia do czerwca 2021r. PSG 

wykona badanie potencjału gazowego poprzez rozesłanie pism/ankiet do przedsiębiorstw  

i firm działających na terenie Więcborka. Po uzyskaniu zwrotnych informacji oraz pełnej 

dokumentacji na budowę stacji re gazyfikacji, odbędzie się narada techniczno-ekonomiczna, 

na której zapadną decyzje dotyczące realizacji Projektu. W procedurze, ważnym elementem 

będą odpowiedzi przedsiębiorców i firm działających na terenie Więcborka w kwestii 

zainteresowania, bądź nie podłączeniem do sieci gazowej. W przypadku gospodarstw 

indywidualnych Spółka ma już pewne dane i doświadczenie odnośnie tego, jaki procent 

mieszkańców zazwyczaj, w jakiej kolejności, i w jakiej przestrzeni czasowej korzysta z gazu. 
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18.02.2021r. – udział w posiedzeniu Gminnej Społecznej Komisji Mieszkaniowej /miejsce: 

biuro Przewodniczącej RM w Więcborku/, a następnie spotkanie z projektantami 

przygotowującymi dokumentacje techniczną budowy ścieżki pieszo-rowerowej przy jeziorze 

w Więcborku. Gmina planuje przygotowanie dokumentacji na odcinku od tamy do plaży przy 

ośrodkach wczasowych, po gruncie gminnym oraz gruncie, którego dysponentem są „Wody 

Polskie”. 

19.02.2021r. – spotkanie w sprawie wprowadzenia na terenie gminy Więcbork elektronicznej 

ewidencji wywozu ścieków ze zbiorników bezodpływowych oraz przydomowych 

oczyszczalni ścieków. W ten sposób Gmina chciałaby wprowadzić lepszy, sprawniejszy  

i szczelniejszy system monitorowania gospodarki ściekowej, aby w ten sposób skuteczniej 

eliminować nieprawidłowości. Do końca pierwszego kwartału rozstrzygnięte zostaną kwestie 

techniczno formalne i od 1 kwietnia system zostanie wprowadzony. W spotkaniu 

uczestniczyli ponadto: Dyrektor Zakładu Gospodarki Komunalnej w Więcborku oraz osoby 

świadczące usługi wywozu nieczystości płynnych na terenie gminy Więcbork /miejsce: sala 

Centrum Aktywności Seniora w Więcborku/. 

21.02.2021r. – udział w uroczystości pt.; „Aleja Gwiazd” z okazji Dnia Myśli Braterskiej 

zorganizowanej przez harcerzy i zuchy Więcborskiej Drużyny Harcerskiej. Była to doskonała 

okazja do złożenia podziękowań wszystkim tym, którzy zaangażowali się w tworzenie 

struktur drużyn więcborskich harcerzy oraz instytucjom, firmom i rodzicom którzy włączyli 

się w pomoc. W gali udział brała Komendant Hufca Tuchola Druhna Danuta Słoma. 

22.02.2021r. – udział w drugim spotkaniu z przedstawicielami pracowników, w sprawie PPK. 

23.02.2021r. – udział w zdalnych warsztatach refleksyjnych Lokalnej Grupy Działania 

„Nasza Krajna i Pałuki”, na których podsumowano dotychczasową realizację strategii  

i wskaźników na terenie LSR powiatu sępoleńskiego, rozmawiano też o konkursach na które 

czekają samorządy. Gmina Więcbork czeka na ogłoszenie konkursu dotyczącego 

infrastruktury i ma świadomość, że jeżeli zostanie on ogłoszony w marcu, to realizacja  

i rozliczenie zadania w roku 2021 jest praktycznie niemożliwe. Tego samego dnia Burmistrz 

Bral udział w posiedzeniu Połączonych Komisji Rady Miejskiej w Więcborku: Komisji 

Budżetu i Finansów oraz Rolnictwa, Ochrony Środowiska, Infrastruktury Gminnej i Porządku 

Publicznego. 

24.02.2021r. – udział w zdalnej naradzie koordynacyjnej dotyczącej ochrony 

przeciwpożarowej oraz ochrony mienia i zwalczania szkodnictwa leśnego dla Nadleśnictw: 

Runowo Krajeńskie i Lutówko.  Podczas spotkania Burmistrz poruszył sprawę zgłaszaną 

przez mieszkańców gminy, a dotycząca bytowania wilków. 

Radny Andrzej Wenda pytał, czy dobrze interpretuje wypowiedź Burmistrza, iż to od 

przedsiębiorców i ich zainteresowania podłączeniem do sieci gazowej będzie zależała 

realizacja inwestycji. Mówił również, że nie tylko wili, ale i inna zwierzyna pustoszy dość 

mocno uprawy rolne  i o tym również należałoby wspomnieć na kolejnym spotkaniu,  

o którym mówił Burmistrz Więcborka. 

Burmistrz Więcborka odnosząc się do powyższego stwierdził, że Polska Spółka 

Gazownictwa, aby zrealizować inwestycję musi znać koszty oraz wolumen gazu na który jest 

zapotrzebowanie na danym terenie. Trudno jest mu odnieść się do tego, czy informacja od 

przedsiębiorców będzie decydująca, ale na pewno będzie miała ona wpływ na wynik 

finansowy i analizę ekonomiczną danego przedsięwzięcia. Kwestia szkód wyrządzanych 

przez zwierzynę łowną w uprawach rolnych, rzeczywiście była poruszana przez radnego   
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w interpelacjach. Chodziło wtedy głownie o populację dzika, która jest redukowana, co, jak 

ma nadzieję jest odczuwalne przez rolników. Z kolei sprawa ilości szkód wyrządzanych przez 

zwierzynę łowną, może być ściśle związane z bytowaniem wilka. Jeżeli wilk jest w lesie, to 

zwierzęta grupują się poza terenem leśnym, wychodzą na pola i w dużych stadach tam bytują.  

 

Ad.7 Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych z XXIX sesji Rady Miejskiej  

w Więcborku udzielił Burmistrz Więcborka p. Waldemar Kuszewski. 

 

/Odp. na interp. radnego A. Wendy/ 

 Obszerna odpowiedź Dyrektora Miejsko Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej  

w Więcborku dostępna jest do wglądu w biurze Rady Miejskiej w Więcborku oraz na 

stronie BIP Gminy Więcbork w zakładce ”Rada Miejska” – „Interpelacje i 

zapytania radnych kadencji 2018-2023” 

/Odp. na interp. radnego J. Kabattka/ 

 Zgodnie z odpowiedzią  Dyrektora Zarządu Drogowego w Sępólnie Krajeńskim 

Rozbudowa drogi publicznej kategorii powiatowej Nr 1129 C relacji Sępólno Krajeńskie 

– Nowy Dwór – Więcbork na poziomie decyzyjnym Zarządcy Drogi jest już 

usankcjonowana mocą uchwały Nr 175/207/2013 Zarządu Powiatu w Sępólnie 

Krajeńskim  z dnia 18 września 2013r. w sprawie uchwalenia planu rozbudowy, 

przebudowy, remontu, utrzymania i ochrony dróg oraz drogowych obiektów 

inżynierskich, które jest niezbędnie koniecznym aktem aktualnie obowiązującym  

w omawianym zakresie. Zarząd Drogowy w Sępólnie Krajeńskim działając w imieniu 

Zarządu Powiatu Sępoleńskiego 

a) realizując w 2019 roku plan wydatków zatwierdzonych uchwałą budżetowa Rady 

Powiatu doprowadził do opracowania dokumentacji projektowo – kosztorysowej 

niezbędnej do wykonania zadnia inwestycyjnego pn.: „Rozbudowa drogi powiatowej 

1129C relacji Sępólno Krajeńskie - Nowy Dwór – Więcbork na odcinku Nowy Dwór – 

Więcbork o długości 3km 293m, 

b) przygotował dla przedsięwzięcia, o którym mowa powyżej, stosowny wniosek  

o uzyskanie środków Rządowego Funduszu Inicjatyw Lokalnych, który to wniosek  

w dniu 28 września 2020 roku został przekazany Prezesowi Rady Ministrów za 

pośrednictwem Wojewody Kujawsko-Pomorskiego. 

W dniu 9 grudnia 2020r. opublikowana została lista zadań zakwalifikowanych do 

dofinansowania. Przedsięwzięcie o którym mowa nie znalazło uznania komisji oceniającej 

wnioski nie uzyskując tym samym jakiegokolwiek wsparcia. Biorąc pod uwagę powyższe 

oraz ograniczone możliwości finansowe nie było możliwym wprowadzenie do planów 

wydatków budżetowych Powiatu Sępoleńskiego na rok 2021 tytułu inwestycyjnego 

związanego z omawianym odcinkiem drogowym. O dalszych jego losach przesadzą 

decyzje podjęte w roku bieżącym odpowiednio przez Zarząd i Radę Powiatu 

Sępoleńskiego. 

 

 

/Odp. na interp. radnego M. Chęś/ 

 

 Sygnalizacja świetlna na skrzyżowaniu ulic Złotowskiej i Dworcowej w Więcborku 

podlega stałemu monitorowaniu przez służby drogowe Urzędu Miejskiego w Więcborku. 
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W listopadzie 2020r. stwierdzono nieprawidłowość w funkcjonowaniu tego urządzenia. 

Drogą elektroniczna w dniu 20 listopada 2020r. został o tym fakcie poinformowany 

Zarząd Dróg Wojewódzkich Rejon w Tucholi. W wyniku braku odpowiedzi na zgłoszenie 

w dniu 13 stycznia 2021r. zostało wysłane pismo do Urzędu Marszałkowskiego  

w Toruniu z prośba o interwencję. Z otrzymanych zwrotnie odpowiedzi z Zarządu Dróg 

Wojewódzkich Rejon Tuchola nieprawidłowość została usunięta w ostatnich dniach 

stycznia. 

/Odp. na interp. radnej N. Ksobiak/ 

 Kierownik Wodociągów i Ciepłownictwa Zakładu Gospodarki Komunalnej w Więcborku 

poinformował pisemnie, że pracownicy ZGK w Więcborku przeprowadzili płukanie sieci 

w Runowie Krajeńskim na odcinku przyległym do posesji wskazanej w interpelacji,  

w miesiącu czerwcu i sierpniu 2020r. Przyłącze do ww. posesji zostało wybudowane  

w latach 70-tych przez ówczesnego właściciela tj. Nadleśnictwo Runowo Krajeńskie  

i jego stan wpływa na pogorszenie jakości wody na tym odcinku. Ponadto posesja jest 

usytuowana na końcówce wodociągu publicznego, gdzie ujęcie wody zlokalizowane jest 

na stacji uzdatniania wody w Runowie Krajeńskim. Jakość wody w wodociągu jest na 

bieżąco monitorowana przez Państwową Inspekcję Sanitarną, jak i ZGK w Więcborku 

poprzez wykonywanie badań próbek wody w zakresie fizykochemicznym  

i mikrobiologicznym, i zgodnie z oceną jakości wody przez Państwowego Powiatowego 

Inspektora Sanitarnego w Sępólnie Krajeńskim spełnia wymogi określone 

Rozporządzeniem Ministra Zdrowia z dnia 7 grudnia 2017r. w sprawie jakości wody 

przeznaczonej do spożycia przez ludzi. Zakład Gospodarki Komunalnej wychodząc 

naprzeciw oczekiwaniom mieszkańców naszej gminy, zaplanował systematyczne płukanie 

sieci wodociągowej w pobliżu wymienionej nieruchomości w okresach kwartalnych, 

dodatkowo poza kompleksowym rocznym płukaniem sieci dla wodociągu publicznego  

w Runowie Krajeńskim. Dyrektor ZGK podjął decyzję o wymianie w okresie letnim br. 

przyłącza wodociągowego na nowe na działce należącej do właścicieli posesji w Runowie 

Krajeńskim. Na granicy działki zostanie też usytuowany hydrant w celu płukania sieci. 

 Awaria wskazanej lampy na Osiedlu Łopiennik została zgłoszona do systemu konserwacji 

oświetlenia ulicznego 21 stycznia 2021r.  

 Co roku po zakończeniu okresu zimowego dokonywany jest przegląd stanu technicznego 

dróg gminnych. Po tej czynności typowane są odcinki dróg do naprawy. W okresie 

wiosennym zaplanowano wykonanie prac mających na celu poprawę bezpieczeństwa 

użytkowników  ulicy W. Witosa w Wituni, w tym m. in. wycinka zakrzewień  

przydrożnych oraz uzupełnienie kruszywem drogowym poboczy drogi. 

Burmistrz Więcborka w nawiązaniu do ostatniej z odpowiedzi na interpelację wskazał, że 

obecna aura jest bezlitosna dla dróg o nawierzchni bitumicznej. Występowanie pęknięć  

i zmiennej temperatury, powoduje degradację nawierzchni bitumicznych. Przykładem może 

być ulica Dworcowa w Więcborku, na które obecnie łatane są ubytki przez służby gminne.  

W ramach bieżącego utrzymania dróg Gmina stara się w miarę możliwości naprawiać drogi  

i doprowadzać do stanu bezpiecznego w użytkowaniu.   

Ad.8 Interpelacje i zapytania radnych. 

1. Radna Dorota Wnuk złożyła interpelację w sprawie remontu drogi prowadzącej od 

Ulicy Powstańców Wielkopolskich na tor motocrossowy WKM. Droga stanowi dojazd do 

sklepu oraz zakładów pracy i jest często użytkowana przez mieszkańców gminy i nie 

tylko. Droga po krótkim czasie od naprawy ponownie nie nadaje się do użytkowania, 

zatem wnosi o systematyczne, co najmniej raz w miesiącu wyrównywanie powierzchni 
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ww. drogi oraz określenie, czy remont zostanie wpisany w budżecie gminy i w jakim 

terminie można się spodziewać realizacji inwestycji. 

 

2. Radny Jacek Kabattek w imieniu mieszkańca Suchorączka prosił o zwrócenie się do 

Zarządu Dróg Wojewódzkich w sprawie wycinki drzew przy drodze wojewódzkiej nr 

241. Drzewa te znajdują się w obrębie działki rolnej nr 17 i w znacznym stopniu 

ograniczają widoczność przy wyjeździe z niej. 

 

3. Radny Andrzej Wenda  zwrócił się w imieniu rolników z terenu gminy Więcbork, 

którzy po otrzymaniu nakazów podatkowych stwierdzają znaczny wzrost opłat, prosił  

o wyjaśnienie przyczyny i podstaw takiego stanu rzeczy. 

 

4. Radna Anna Łańska prosiła by Burmistrz zwrócił się do Marszałka Województwa 

Kujawsko-Pomorskiego oraz Zarządu Dróg Wojewódzkich w Bydgoszczy z zapytaniem  

o przebudowy i remonty dróg wojewódzkich leżące na terenie gminy Więcbork w roku 

2021. Z informacji zamieszczonej na stronie Urzędu Marszałkowskiego wynika, że żadna 

z dróg tj. Nr 189, Nr 241, Nr 242 nie są przewidziane nawet do remontu w planie 

inwestycyjnym Marszałka. Z Marszałkiem odbyto wiele spotkań, jedno z nich przed 

wyborami Parlamentarnymi w roku 2018, na którym obecna była również Pani Poseł RP 

Iwona Kozłowska oraz kilka innych spotkań z samorządowcami z terenu gminy 

Więcbork. Marszałek obiecywał, że wszystkie wymienione powyżej drogi zostaną 

przeznaczone do remontu bądź przebudowy. Mijają kolejne lata, a w sprawie dróg 

wojewódzkich nic się nie dzieje. Prosiła, by Marszałek i ZDP określili konkretne terminy 

inwestycji na konkretnych drogach zlokalizowanych na terenie gminy Więcbork 

 Druga interpelacja radnej dotyczyła wystąpienia Burmistrza Więcborka z pismem do 

Starosty Sępoleńskiego oraz Zarządu Dróg Powiatowych w Sępólnie Krajeńskim  

w kwestii przebudowy i remontu dróg powiatowych przebiegających przez teren 

gminy Więcbork w roku 2021. W ostatnich latach gmina Więcbork została mocno 

zapomniana, zdaniem radnej, przez samorządowców powiatowych. Plan naprawczy 

oraz brak pozyskiwania środków zewnętrznych  jest ciągłym wytłumaczeniem 

drogowej bezczynności inwestycyjnej na terenie gminy Więcbork. Radna wniosła  

o przedstawienie przez Starostę oraz ZDP planu dotyczącego inwestycji drogowych na 

terenie gminy Więcbork w roku 2021. 

Interpelacje zostały złożone w formie pisemnej i udostępnione zostaną na stronie BIP 

Gminy Więcbork. 

Ad.9 Informację o działaniach promocyjnych Gminy Więcbork za lata 2019-2020 

przedstawił Zastępca Burmistrza Więcborka p. Jacek Masztakowski. 

 

Prezentacja multimedialna stanowi Załącznik do niniejszego Protokołu /do wglądu  

w biurze RM oraz stronie BIP Gminy Więcbork/ 

 

Prezentacja obejmowała działania Gminy związane z: 

 przygotowaniem obchodów rocznic i uroczystości Państwowych oraz Lokalnych, 

 przygotowaniem obiektów turystycznych do sezonu, 

 opieką nad zabytkami, 

 opieką nad Miejscami Pamięci Narodowej, 
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 promocją Gminy Więcbork w mediach ogólnopolskich i lokalnych oraz publikacjach 

książkowych. 

Ad.10-11 Projekty uchwał dotyczące gospodarowania mieniem Gminy Więcbork oraz 

zagospodarowania przestrzennego gminy omówiła Inspektor ds. Gospodarki 

Nieruchomościami UM w Więcborku p. Barbara Szmidt. 

a) w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości położonej w Runowie Krajeńskim 

Dnia 01.02.2021 r. do Burmistrza Więcborka został skierowany wniosek osoby fizycznej w 

sprawie sprzedaży dz. 150/4 obręb Runowo Krajeńskie.  Jest to nieruchomość  

o powierzchni 1600 m2 położona w Runowie w sąsiedztwie byłej zlewni mleka. Dla 

przedmiotowej nieruchomości dnia 30.05.2019r. wydana została decyzja (nr 

SB.6730.53.2019) ustalająca warunki zabudowy dla zmiany zagospodarowania terenu 

polegającej na budowie budynku mieszkalnego jednorodzinnego wraz z niezbędną 

infrastrukturą techniczną. W związku z powyższym zostały podjęte kroki, w celu 

umożliwienia sprzedaży przedmiotowej nieruchomości gruntowej – wystąpiono z pismem do 

Rady Sołeckiej w Runowie - z prośbą o wyrażenie opinii na temat sprzedaży oraz do 

obecnego dzierżawcy działki. Opinia Rady Sołeckiej jest pozytywna. Dzierżawca również 

przychylił się do pisma urzędu i zadeklarował rezygnację z dzierżawy. 

 

Opinia połączonych Komisji Rady miejskiej w Więcborku: Budżetu i Finansów oraz 

Rolnictwa, ochrony Środowiska, Infrastruktury Gminnej i Porządku Publicznego - 

pozytywna 

 
Projekt nie wywołał dyskusji radnych. 

 

Przewodnicząca RM zarządziła głosowanie 

 

Na sali 13 radnych 

 

Za przyjęciem uchwały głosowało - 13 radnych 

Przeciwnych - 0 radnych 

Wstrzymało się od głosu - 0 radnych 

 

Zestawienie głosowania imiennego stanowi Załącznik do Protokołu i dostępne jest na 

stronie BIP Gminy Więcbork (zakładka: sesje Rady Miejskiej w Więcborku kadencja 

2018-2023) 

 
b) w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany Studium uwarunkowań i kierunków 

zagospodarowania przestrzennego gminy i miasta Więcbork. 

 
Z podjęcia przedmiotowej uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany Studium 

uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego gminy i miasta Więcbork 

wynikają dwie korzyści: 

 

1) pierwsza to powiększenie terenów inwestycyjnych Gminy Więcbork - część działki 103/5 

LP obręb Runowo Krajeńskie o powierzchni ok. 13 ha zostanie przeznaczona na tereny 

inwestycyjne,  
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2) druga korzyść to zapewnienie terenu na cel publiczny pod budowę nowych studni i ujęć 

wody dla miasta Więcborka i oznaczenie w studium części działki nr 68 obręb Więcbork 3                       

o powierzchni ok. 1 ha jako terenu niezbędnego pod ten cel i wskazanego do bezpłatnego 

przekazania przez Krajowy Ośrodek Wsparcia Rolnictwa na rzecz Gminy Więcbork. 

 
Opinia połączonych Komisji Rady miejskiej w Więcborku: Budżetu i Finansów oraz 

Rolnictwa, ochrony Środowiska, Infrastruktury Gminnej i Porządku Publicznego - 

pozytywna 

 
Projekt nie wywołał dyskusji radnych. 

 

Przewodnicząca RM zarządziła głosowanie 

. 

Na sali 13 radnych 

 

Za przyjęciem uchwały głosowało - 13 radnych 

Przeciwnych - 0 radnych 

Wstrzymało się od głosu - 0 radnych 

 

Zestawienie głosowania imiennego stanowi Załącznik do Protokołu i dostępne jest na 

stronie BIP Gminy Więcbork (zakładka: sesje Rady Miejskiej w Więcborku kadencja 

2018-2023) 

 

Przewodnicząca RM ogłosiła pięciominutową przerwę w obradach. 

 

Po przerwie obrady wznowiono. 

 
Ad.12-13 Projekty uchwał dotyczące dróg gminnych przedstawił Kierownik referatu 

Rolnictwa, Ochrony Środowiska i Dróg UM w Więcborku p. Tomasz Fifielski. 

 

a) w sprawie zaliczenia dróg do kategorii dróg gminnych na terenie gminy Więcbork, 

 

Do kategorii dróg gminnych zalicza się drogi o znaczeniu lokalnym niezaliczone do innych 

kategorii, będące własnością gminy Więcbork, stanowiące uzupełniającą sieć dróg służących 

miejscowym potrzebom, z wyłączeniem dróg wewnętrznych. Zaliczenie do kategorii dróg 

gminnych następuje w drodze uchwały rady gminy, po zasięgnięciu opinii właściwego 

zarządu powiatu. Zgodnie z art. 7 ust. 3 ustawy z dnia 21 marca 1985r. o drogach publicznych 

(tj. Dz. U. z 2020 poz. 470, 471, 1087, 2338) ustalenie przebiegu istniejących dróg gminnych 

następuje w drodze uchwały rady gminy. Droga wykazana w uchwale została przebudowana 

dzięki dofinansowaniu, które wymaga, aby przedmiotowy odcinek zaliczyć do kategorii dróg 

gminnych publicznych. Dnia 2 lutego 2021r. Zarząd Powiatu w Sępólnie Krajeńskim 

Uchwałą Nr 47/147/2021 zaopiniował pozytywnie propozycję zaliczenia drogi będącej 

własnością Gminy Więcbork, zlokalizowanej na działce nr 298 obręb Witunia do kategorii 

dróg gminnych. 

 

Opinia połączonych Komisji Rady miejskiej w Więcborku: Budżetu i Finansów oraz 

Rolnictwa, ochrony Środowiska, Infrastruktury Gminnej i Porządku Publicznego - 

pozytywna 
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Uwag nie wniesiono 

 

Przewodnicząca RM zarządziła głosowanie 

 
Na sali 13 radnych 

 

Za przyjęciem uchwały głosowało - 13 radnych 

Przeciwnych - 0 radnych 

Wstrzymało się od głosu - 0 radnych 

 

Zestawienie głosowania imiennego stanowi Załącznik do Protokołu i dostępne jest na 

stronie BIP Gminy Więcbork (zakładka: sesje Rady Miejskiej w Więcborku kadencja 

2018-2023) 

 
b) w sprawie ustalenia wysokości stawek opłat za zajęcie pasa drogowego dróg gminnych na 

terenie Gminy Więcbork na cele niezwiązane z potrzebami zarządzania drogami lub 

potrzebami ruchu. 

 

Zgodnie z ustawą z dnia 21 marca 1985 roku o drogach publicznych (Dz. U. z 2020r., poz. 

470, 471, 1087 i 2338) zajęcie pasa drogowego na cele niezwiązane z budową, przebudową, 

remontem, utrzymaniem i ochroną dróg wymaga uzyskania zezwolenia zarządcy drogi 

wydanego w drodze decyzji administracyjnej. Za zajęcie pasa drogowego pobiera się opłatę. 

Zgodnie z ustawą o drogach publicznych wysokość stawek opłat za zajęcie l m2 pasa 

drogowego dróg publicznych ustala organ stanowiący jednostki samorządu terytorialnego w 

drodze uchwały. Ostatnio stawki opłaty za zajęcie pasa drogowego dróg gminnych 

należących do Gminy Więcbork, zostały określone Uchwałą Nr XVIII/122/20 Rady Miejskiej 

w Więcborku z dnia 26 lutego 2020r. W dniu 24 września 2019 roku w Dzienniku Ustaw 

została ogłoszona ustawa z dnia 30 sierpnia 2019 roku o zmianie Ustawy z dnia 7 maja 2010r. 

o wspieraniu rozwoju usług i sieci telekomunikacyjnych oraz niektórych innych ustaw (Dz. 

U. z 2019r. poz. 1815). Ustawa ta zmieniła m. in. treść art. 40 ust. 8 ustawy z dnia 21 marca 

1985r. o drogach publicznych, który przyjął następujące brzmienie - „Organ stanowiący 

jednostki samorządu terytorialnego, w drodze uchwały, ustala dla dróg, których zarządcą jest 

jednostka samorządu terytorialnego, wysokość stawek opłaty za zajęcie 1m2 pasa drogowego. 

Stawki opłaty, o których mowa w ust. 4 i 6, nie mogą przekroczyć 10 zł. za jeden dzień 

zajmowania pasa drogowego, a stawka opłaty, o której mowa w ust. 5, nie może przekroczyć 

200 zł, z tym że w odniesieniu do obiektów i urządzeń infrastruktury telekomunikacyjnej 

stawki opłaty, o których mowa w ust. 4 i 6, nie mogą przekroczyć 0,20 zł. za jeden dzień 

zajmowania pasa drogowego, a stawka opłaty, o której mowa w ust. 5, nie może przekroczyć 

20 zł. Powyższa zmiana weszła w życie z dniem 25 października 2019 roku. Podjęcie 

niniejszej uchwały ma na celu dostosowanie postanowień uchwały Rady Miejskiej w 

Więcborku w sprawie ustalenia wysokości stawek opłat za zajęcie pasa drogowego dróg 

gminnych na terenie Gminy Więcbork na cele niezwiązane z potrzebami zarządzania drogami 

lub potrzebami ruchu, do wprowadzonej regulacji ustawowej. Z tych względów, podjęcie 

niniejszej uchwały jest uzasadnione. 

 

Wywołanie uchwały związane jest z wystąpieniem Prokuratora Rejonowego w Tucholi, 

którego uwagi dotyczyły: 

 

 §3 ust. 2 widniało sformułowanie „rok kalendarzowy” – Prokurator wniósł o usuniecie 

słowa „kalendarzowy”, 
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 §5 stawka za zajęcie pasa była różnicowana w zależności, czy dotyczy terenu 

zabudowanego, czy niezabudowanego – Prokurator wniósł o ujednolicenie stawki. 

Przyjęto jedna stawkę 1,00 zł. 

Pozostałe zapisy pozostawiono bez zmian. 

 

 

Wszystkie sugestie Prokuratora zostały uwzględnione w powyższym projekcie uchwały. 

 

Opinia połączonych Komisji Rady miejskiej w Więcborku: Budżetu i Finansów oraz 

Rolnictwa, ochrony Środowiska, Infrastruktury Gminnej i Porządku Publicznego - 

pozytywna 

 
Uwag nie wniesiono 

 

Przewodnicząca RM zarządziła głosowanie. 

 
Na sali 13 radnych 

 

Za przyjęciem uchwały głosowało - 13 radnych 

Przeciwnych - 0 radnych 

Wstrzymało się od głosu - 0 radnych 

 

Zestawienie głosowania imiennego stanowi Załącznik do Protokołu i dostępne jest na 

stronie BIP Gminy Więcbork (zakładka: sesje Rady Miejskiej w Więcborku kadencja 

2018-2023) 

 

 

Ad. 14 Projekt uchwały w sprawie zmian budżetu Gminy Więcbork na rok 2021 przedłożyła 

Skarbnik Gminy Więcbork p. Alina Kruk. 

Zmiany dotyczyły: 

1. Zmiany w planie dochodów i wydatków budżetowych dokonano na podstawie pisma 

Wojewody Kujawsko – Pomorskiego nr WFB.I.3120.1.31.2021 z dnia 15 lutego 2021r. 

Niniejszym pismem Wojewoda ustalił plan dotacji (§2010) w rozdz. 75011 na kwotę 

196.900,00 zł (tj. zwiększył dotychczasowy plan o kwotę 5.800,00 zł). W planie finansowym 

wydatków budżetu zmiany ujęte zostały w §4010, §4260 i §4270. 

2. Zmiany w planie dochodów i wydatków budżetowych dokonano na podstawie pisma 

Głównego Urzędu Statystycznego Wojewódzkie Biuro Spisowe w Bydgoszczy z dnia 08 

lutego 2021r. nr BDGWE. 577.8.2020.12 zwiększającego plan dotacji (§2010) w rozdz. 

75056 o kwotę 16.491,00 zł z przeznaczeniem na realizację zadań na rzecz Narodowego 

Spisu Powszechnego Ludności i Mieszkań 2021. W planie finansowym wydatków budżetu 

zmiany ujęte zostały w §4010 i §4210. 

3. Zmiany w planie dochodów i wydatków budżetowych dokonano na podstawie pisma 

Wojewody Kujawsko – Pomorskiego nr WFB.I.3120.1.31.2021 z dnia 15 lutego 2021r. 

Niniejszym pismem Wojewoda ustalił plan dotacji (§2030) w rozdz. 85219 na kwotę 

197.700,00 zł (tj. zmniejszył dotychczasowy plan o kwotę 3.800,00 zł). W planie finansowym 

wydatków budżetu zmiany ujęte zostały w §4040. 
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4. Zmiany w planie dochodów budżetowych dokonano na podstawie pisma Ministra 

Finansów, Funduszy i Polityki Regionalnej nr ST3.4750.2.2021 z dnia 09 lutego 2021r. 

Niniejszym pismem Minister ustalił ostateczny plan subwencji oświatowej dla Gminy 

Więcbork na rok 2021, który wynosi 11.649.371,00 zł (tj. zmniejszył o kwotę 13.598,00 zł). 

5. Zmiany w planie dochodów i wydatków budżetowych dokonano na podstawie pisma 

Wojewody Kujawsko – Pomorskiego nr WFB.I.3120.3.3.2021 z dnia 09 lutego 2021r. 

zwiększającego plan dotacji (§2010) w rozdz. 85503 o kwotę 222,76 zł z przeznaczeniem na 

realizację zadań związanych z przyznawaniem Karty Dużej Rodziny. W planie finansowym 

wydatków budżetu zmiany ujęte zostały w §4210. 

6. Dokonuje się zmian w planie finansowym dochodów (§0830) i wydatków (§4400)  

w rozdziale 71035 o kwotę 117.000,00 zł w celu dokonywania rozliczenia usług cmentarnych 

realizowanych przez ZGK Sp. z o.o. w imieniu i na rzecz Gminy Więcbork. 

7. Dokonuje się następujących zmian w planie finansowym dochodów i wydatków 

majątkowych, w rozdziale 92695 w zadaniu inwestycyjnym pn.: „Budowa infrastruktury 

rekreacyjno - turystycznej na terenie Gminy Więcbork”: 

- dochody majątkowe w §6257 zmniejsza się plan o kwotę 213.903,00 zł, 

- wydatki majątkowe w §6050, §6057 i §6059 zmniejsza się plan o łączną kwotę 437.303,00 

zł. Jest to zadanie, które ma być realizowane z dofinansowaniem ze środków z budżetu UE. 

Jednak z uwagi na brak ogłoszenia stosownego konkursu nie ma możliwości wykonać  

i rozliczyć to zadanie w br. 8. Dokonuje się zmian w planie finansowym wydatków w 

rozdziale 71095 pomiędzy §4170 a §4300 o kwotę 20.000,00 zł, przy jednoczesnym 

zwiększeniu planu w §4300 o dodatkowe 10.000,00 zł z uwagi na zmianę formy zapłaty za 

usługę prowadzenia targowiska miejskiego w Więcborku w 2021r. 

9. W rozdziale 75085, dziale 801 i 854 dokonano zmian w planach finansowych wydatków 

placówek oświatowych w związku z bieżącym ich funkcjonowaniem. 

10. Zwiększa się plan finansowy wydatków budżetowych na zadanie pn.: „Infostrada Kujaw  

i Pomorza 2,0” o kwotę 600,00 zł. Są to niewykorzystane i zwrócone w 2020 r. przez Lidera 

Projektu (Województwo Kujawsko-Pomorskie) środki na realizację wydatków bieżących  

w projekcie tj. na działania promocyjne i zarządzanie projektem. 

11. Zmniejsza się plan finansowy wydatków w rozdziale 75702 §8110 o kwotę 20.200,00 zł  

w związku z powstałymi oszczędnościami w wydatkach na obsługę długu wynikającymi  

z utrzymujących się niskich stóp procentowych. Powstałe oszczędności pozwolą sfinansować 

zwiększenia planu wydatków budżetowych ujętych w niniejszej uchwale. 

12. Zwiększa się plan finansowy wydatków majątkowych w zadaniu pn.: „Przebudowa  

i rozbudowa Sali  gimnastycznej przy Szkole Podstawowej nr 1 w Więcborku” o kwotę 

233.000,00 zł w związku z nie ujęciem w planie jednego kosztorysu branży elektrycznej. 

13. Dokonuje się zmian w planie finansowym wydatków w rozdziale 85504 pomiędzy §4300 

a §4170 o kwotę 24.080,00 zł w związku z koniecznością zatrudnienia w ramach umowy 

zlecenie psychologa świadczącego wsparcie na rzecz rodzin z problemami opiekuńczo-

wychowawczymi. 

 

Opinia połączonych Komisji Rady miejskiej w Więcborku: Budżetu i Finansów oraz 

Rolnictwa, ochrony Środowiska, Infrastruktury Gminnej i Porządku Publicznego - 

pozytywna 

 
Uwag nie wniesiono 

 

Przewodnicząca RM zarządziła głosowanie. 

 
Na sali 13 radnych 
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Za przyjęciem uchwały głosowało - 13 radnych 

Przeciwnych - 0 radnych 

Wstrzymało się od głosu - 0 radnych 

 

Zestawienie głosowania imiennego stanowi Załącznik do Protokołu i dostępne jest na 

stronie BIP Gminy Więcbork (zakładka: sesje Rady Miejskiej w Więcborku kadencja 

2018-2023) 

 

Ad.15 Projekty uchwał dotyczące przekazania do Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego  

w Bydgoszczy skargi Prokuratora Rejonowego w Tucholi na uchwały w sprawie uchwalenia 

statutów sołectw Gminy Więcbork omówił Zastępca Burmistrza Więcborka p. Jacek 

Masztakowski. 

W dniu 14 stycznia 2021r. do Urzędu Miejskiego w Więcborku wpłynął wniosek Prokuratora 

Rejonowego w Tucholi o przesłanie uchwał dotyczących uchwalenia statutów sołectw  

z terenu gminy Więcbork. Zwrotnie, na przełomie stycznia i lutego otrzymano skargi 

Prokuratora Rejonowego w Tucholi na ww. uchwały. Do Urzędu na chwile obecną wpłynęło 

czternaście takich skarg, a zarzuty dotyczą tych samych zapisów. Generalnie mowa jest tu  

o rażących naruszeniach prawa w Statutach z roku 2011 i 2012: 

 Prokurator podnosi, że w przypadku zadań zebrania wiejskiego ujęto sformułowanie 

„w szczególności”. Oznacza to jego zdaniem zamknięcie katalogu zadań którymi 

winno zając się zebranie wiejskie i wnosi o wykreślenie takiego sformułowania. 

 Kontrowersyjny jest wg Prokuratora zapis dotyczący kworum wyboru sołtysa i rady 

sołeckiej, które jest zróżnicowane w zależności od sołectwa. Przyjąć należy że jest to 

20% stałych mieszkańców sołectwa uprawnionych do głosowania. Jeżeli nie pojawią 

się w pierwszym terminie, po 20 minutach jest drugi termin. Według Prokuratora jest 

to niezgodne z prawem i narusza przepisy ustawy bowiem dla ważności ww. wyborów 

nie powinno się określać kworum, bo ustawa tego w ten sposób nie precyzuje,  

a jedynie wskazuje że wyboru tego dokonują mieszkańcy. 

 Trzecim zarzutem jest uzależnienie uczestnictwa w zebraniu wiejskim, od posiadania 

czynnego prawa wyborczego przez mieszkańca. 

 Czwartym z zarzutów jest stwierdzenie, że zebranie sołeckie nie jest władne do 

wybierania sołtysa i rady sołeckiej. Według Prokuratora zebranie sołeckie jest 

organem uchwałodawczym, natomiast to mieszkańcy dokonują wyboru o którym 

mowa. Zatem zapis powinien wskazywać, że to mieszkańcy dokonują wyboru sołtysa 

i rady sołeckiej nie zebranie.  

 Ostatnim z zarzutów jest to, że zebranie sołeckie nie ma uprawnień kontrolnych 

wobec działań sołtysa, bo to leży w gestii komisji rewizyjnej. 

Przygotowany został już projekt odpowiedzi na skargi przez Kancelarię Prawną obsługującą 

Gminę Więcbork, w którym wszystkie ww. zarzuty zostały odparte. Aby skarga została 

przekazana do Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego w Bydgoszczy zgodnie z ustawa  

o postępowaniu przed sądami administracyjnymi  wymagana jest zgoda Rady Miejskiej. 

Projekty zakładają przekazanie skarg, upoważnienie Burmistrza do określonych czynności 

oraz przekazanie pełnomocnictwa procesowego pracownikom Kancelarii Prawnej do 

reprezentowania Rady Miejskiej w Więcborku. 

Pytań nie wniesiono. 
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Przewodnicząca RM zarządziła głosowanie. 

a) w sprawie przekazania do Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego w Bydgoszczy skargi 

Prokuratora Rejonowego w Tucholi na Uchwałę Nr VIII/45/2011 Rady Miejskiej  

w Więcborku z dnia 26 maja 2011r. w sprawie uchwalenia Statutu Sołectwa Górowatki,  

 
Na sali 13 radnych 

 

Za przyjęciem uchwały głosowało - 13 radnych 

Przeciwnych - 0 radnych 

Wstrzymało się od głosu - 0 radnych 

 

Zestawienie głosowania imiennego stanowi Załącznik do Protokołu i dostępne jest na 

stronie BIP Gminy Więcbork (zakładka: sesje Rady Miejskiej w Więcborku kadencja 

2018-2023) 

 

b) w sprawie  przekazania do Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego w Bydgoszczy skargi 

Prokuratora Rejonowego w Tucholi na Uchwałę Nr VIII/46/2011 Rady Miejskiej  

w Więcborku z dnia 26 maja 2011r. w sprawie uchwalenia Statutu Sołectwa Borzyszkowo,  

 
Na sali 13 radnych 

 

Za przyjęciem uchwały głosowało - 13 radnych 

Przeciwnych - 0 radnych 

Wstrzymało się od głosu - 0 radnych 

 

Zestawienie głosowania imiennego stanowi Załącznik do Protokołu i dostępne jest na 

stronie BIP Gminy Więcbork (zakładka: sesje Rady Miejskiej w Więcborku kadencja 

2018-2023) 

 

c) w sprawie przekazania do Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego w Bydgoszczy skargi 

Prokuratora Rejonowego w Tucholi na Uchwałę Nr XI/78/2011 Rady Miejskiej w Więcborku 

z dnia 29 września 2011r. w sprawie uchwalenia Statutu Sołectwa Jastrzębiec, 

 
Na sali 13 radnych 

 

Za przyjęciem uchwały głosowało - 13 radnych 

Przeciwnych - 0 radnych 

Wstrzymało się od głosu - 0 radnych 

 

Zestawienie głosowania imiennego stanowi Załącznik do Protokołu i dostępne jest na 

stronie BIP Gminy Więcbork (zakładka: sesje Rady Miejskiej w Więcborku kadencja 

2018-2023) 
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d) w sprawie przekazania do Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego w Bydgoszczy skargi 

Prokuratora Rejonowego w Tucholi na Uchwałę Nr XI/80/2011 Rady Miejskiej w Więcborku 

z dnia 29 września 2011r. w sprawie uchwalenia Statutu Sołectwa Dalkowo, 

 
Na sali 13 radnych 

 

Za przyjęciem uchwały głosowało - 13 radnych 

Przeciwnych - 0 radnych 

Wstrzymało się od głosu - 0 radnych 

 

Zestawienie głosowania imiennego stanowi Załącznik do Protokołu i dostępne jest na 

stronie BIP Gminy Więcbork (zakładka: sesje Rady Miejskiej w Więcborku kadencja 

2018-2023) 

e) w sprawie przekazania do Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego w Bydgoszczy skargi 

Prokuratora Rejonowego w Tucholi na Uchwałę Nr XI/81/2011 Rady Miejskiej w Więcborku 

z dnia 29 września 2011r. w sprawie uchwalenia Statutu Sołectwa Nowy Dwór,  

 

 
Na sali 13 radnych 

 

Za przyjęciem uchwały głosowało - 13 radnych 

Przeciwnych - 0 radnych 

Wstrzymało się od głosu - 0 radnych 

 

Zestawienie głosowania imiennego stanowi Załącznik do Protokołu i dostępne jest na 

stronie BIP Gminy Więcbork (zakładka: sesje Rady Miejskiej w Więcborku kadencja 

2018-2023)  

 

f) w sprawie przekazania do Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego w Bydgoszczy skargi 

Prokuratora Rejonowego w Tucholi na Uchwałę Nr XI/82/2011 Rady Miejskiej w Więcborku 

z dnia 29 września 2011r. w sprawie uchwalenia Statutu Sołectwa Czarmuń,  

 
Na sali 13 radnych 

 

Za przyjęciem uchwały głosowało - 13 radnych 

Przeciwnych - 0 radnych 

Wstrzymało się od głosu - 0 radnych 

 

Zestawienie głosowania imiennego stanowi Załącznik do Protokołu i dostępne jest na 

stronie BIP Gminy Więcbork (zakładka: sesje Rady Miejskiej w Więcborku kadencja 

2018-2023) 

 

g) w sprawie przekazania do Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego w Bydgoszczy skargi 

Prokuratora Rejonowego w Tucholi na Uchwałę Nr XIII/101/2011 Rady Miejskiej  

w Więcborku z dnia 24 listopada 2011r. w sprawie uchwalenia Statutu Sołectwa Lubcza, 
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Na sali 13 radnych 

 

Za przyjęciem uchwały głosowało - 13 radnych 

Przeciwnych - 0 radnych 

Wstrzymało się od głosu - 0 radnych 

 

Zestawienie głosowania imiennego stanowi Załącznik do Protokołu i dostępne jest na 

stronie BIP Gminy Więcbork (zakładka: sesje Rady Miejskiej w Więcborku kadencja 

2018-2023) 

 

h) w sprawie przekazania do Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego w Bydgoszczy skargi 

Prokuratora Rejonowego w Tucholi na Uchwałę Nr XIII/102/2011 Rady Miejskiej w 

Więcborku z dnia 24 listopada 2011r. w sprawie uchwalenia Statutu Sołectwa Wymysłowo, 

 

 
Na sali 13 radnych 

 

Za przyjęciem uchwały głosowało - 13 radnych 

Przeciwnych - 0 radnych 

Wstrzymało się od głosu - 0 radnych 

 

Zestawienie głosowania imiennego stanowi Załącznik do Protokołu i dostępne jest na 

stronie BIP Gminy Więcbork (zakładka: sesje Rady Miejskiej w Więcborku kadencja 

2018-2023) 

 

i) w sprawie przekazania do Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego w Bydgoszczy skargi 

Prokuratora Rejonowego w Tucholi na Uchwałę Nr XIII/103/2011 Rady Miejskiej  

w Więcborku z dnia 24 listopada 2011r. w sprawie uchwalenia Statutu Sołectwa Zabartowo, 

 
Na sali 13 radnych 

 

Za przyjęciem uchwały głosowało - 13 radnych 

Przeciwnych - 0 radnych 

Wstrzymało się od głosu - 0 radnych 

 

Zestawienie głosowania imiennego stanowi Załącznik do Protokołu i dostępne jest na 

stronie BIP Gminy Więcbork (zakładka: sesje Rady Miejskiej w Więcborku kadencja 

2018-2023) 

 

j) w sprawie przekazania do Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego w Bydgoszczy skargi 

Prokuratora Rejonowego w Tucholi na Uchwałę Nr XIII/104/2011 Rady Miejskiej  

w Więcborku z dnia 24 listopada 2011r. w sprawie uchwalenia Statutu Sołectwa Pęperzyn,  
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Na sali 13 radnych 

 

Za przyjęciem uchwały głosowało - 13 radnych 

Przeciwnych - 0 radnych 

Wstrzymało się od głosu - 0 radnych 

 

Zestawienie głosowania imiennego stanowi Załącznik do Protokołu i dostępne jest na 

stronie BIP Gminy Więcbork (zakładka: sesje Rady Miejskiej w Więcborku kadencja 

2018-2023) 

 

 

k) w sprawie przekazania do Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego w Bydgoszczy skargi 

Prokuratora Rejonowego w Tucholi na Uchwałę Nr XVI/133/2012 Rady Miejskiej  

w Więcborku z dnia 23 lutego 2012r. w sprawie uchwalenia Statutu Sołectwa Frydrychowo,  

 
Na sali 13 radnych 

 

Za przyjęciem uchwały głosowało - 13 radnych 

Przeciwnych - 0 radnych 

Wstrzymało się od głosu - 0 radnych 

 

Zestawienie głosowania imiennego stanowi Załącznik do Protokołu i dostępne jest na 

stronie BIP Gminy Więcbork (zakładka: sesje Rady Miejskiej w Więcborku kadencja 

2018-2023) 

 

 

l) w sprawie przekazania do Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego w Bydgoszczy skargi 

Prokuratora Rejonowego w Tucholi na Uchwałę Nr XVI/134/2012 Rady Miejskiej  

w Więcborku z dnia 23 lutego 2012r. w sprawie uchwalenia Statutu Sołectwa Jeleń,  

Na sali 13 radnych 

 

Za przyjęciem uchwały głosowało - 13 radnych 

Przeciwnych - 0 radnych 

Wstrzymało się od głosu - 0 radnych 

 

Zestawienie głosowania imiennego stanowi Załącznik do Protokołu i dostępne jest na 

stronie BIP Gminy Więcbork (zakładka: sesje Rady Miejskiej w Więcborku kadencja 

2018-2023) 
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ł) w sprawie przekazania do Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego w Bydgoszczy skargi 

Prokuratora Rejonowego w Tucholi na Uchwałę Nr XVI/135/2012 Rady Miejskiej  

w Więcborku z dnia 23 lutego 2012r. w sprawie uchwalenia Statutu Sołectwa Adamowo,  

Na sali 13 radnych 

 

Za przyjęciem uchwały głosowało - 13 radnych 

Przeciwnych - 0 radnych 

Wstrzymało się od głosu - 0 radnych 

 

Zestawienie głosowania imiennego stanowi Załącznik do Protokołu i dostępne jest na 

stronie BIP Gminy Więcbork (zakładka: sesje Rady Miejskiej w Więcborku kadencja 

2018-2023) 

 

m) w sprawie przekazania do Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego w Bydgoszczy skargi 

Prokuratora Rejonowego w Tucholi na Uchwałę Nr XVI/136/2012 Rady Miejskiej  

w Więcborku z dnia 23 lutego 2012r. w sprawie uchwalenia Statutu Sołectwa Sypniewo. 

Na sali 13 radnych 

 

Za przyjęciem uchwały głosowało - 13 radnych 

Przeciwnych - 0 radnych 

Wstrzymało się od głosu - 0 radnych 

 

Zestawienie głosowania imiennego stanowi Załącznik do Protokołu i dostępne jest na 

stronie BIP Gminy Więcbork (zakładka: sesje Rady Miejskiej w Więcborku kadencja 

2018-2023) 

 

Ad. 14 Wolne wnioski i zapytania radnych. 

Burmistrz Więcborka powiedział, że odpowiedzi na interpelacje zostaną udzielone w formie 

określonej prawem, ale chciałby podkreślić że to o ile nastąpił wzrost podatków na 

przestrzeni 2020/21 wszyscy doskonale wiedzą. Wzrost nastąpił tylko i wyłącznie o wartość 

inflacji /4%/, tak aby pieniądze wpływające do Gminy miały cały czas ta sama wartość. 

Zatem na pewno trzeba uważać na określenia, których używamy w tym kontekście tj., że 

 w gminie Więcbork podatki wzrosły niejednokrotnie o kilkaset procent. Na zebraniach 

sołecki na przełomie roku 2016/2017 informowano, że na zlecenie Starostwa Powiatowego  

w Sępólnie Krajeńskim została zlecona inwentaryzacja geodezyjna wszystkich nieruchomości 

położonych na terenie ww. powiatu. Wówczas też mówiono mieszkańcom o tym, by 

sprawdzali i weryfikowali, co w wyniku tej inwentaryzacji znajduje się w ewidencji gruntów. 

To o czym mówił radny, wynika z faktu, ze decyzje podatkowe wystawiane przez Burmistrza 

Więcborka dotyczące podstawy wymiaru opodatkowania, wynika z tego, co jest literalnie  

w ewidencji. Wszelkie wyroki sadowe i prawodawstwo mówi o ty, że jeżeli deklaracja 

złożona przez podatnika jest niezgodna z ewidencją, to daje się pierwszeństwo ewidencji, 

jako faktowi stwierdzonemu. Był czas, kiedy mieszkańcy stwierdzali, że w ewidencji 

nastąpiły zmiany, z którymi się nie zgadzali i mogli przez pewien czas bezpłatnie to 

skorygować. Teraz wygląda to inaczej, o czym mieszkańcy zgłaszający się do Gminy są 
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informowani. Tych przypadków jest dużo. Niekiedy niekorzystna zmiana wynika z faktu, że 

coś, co powinno być od wielu lat sklasyfikowane inaczej, rzeczywiście nie było 

opodatkowane właściwie zgodnie ze stanem rzeczywistym. Są też przypadki, kiedy 

mieszkańcowi udaje się dane skorygować na jego korzyść i w ewidencji jest to prostowane. 

Pozostając przy głosie Burmistrz Więcborka zaprosił obecnych do uczestnictwa  

w obchodach Dnia Żołnierzy Wyklętych, które z uwagi na sytuację ograniczą się do złożenia 

kwiatów i zniczy na grobach. 1 marca o godz.: 15:40 uroczystość z tej okazji na Cmentarzu 

Komunalnym w Więcborku, natomiast o godz.: 16:00 na Cmentarzu Parafialnym.  

Radny Wenda sprostował, że jego interpelacja nie miała na celu sugerowania, że w gminie 

Więcbork są wysokie podatki, a jedynie wskazać na to, że podatnicy być może nie 

dopilnowali pewnych rzeczy i teraz są zaskoczeni zmiana wymiaru podatku. Stąd też 

zgłaszają się do niego z pytaniami, a on chciałby wiedzieć jaką informację, czy wyjaśnienia 

im przekazać.   

Radny Jacek Kabattek pytał, czy odbędą się zebrania sołeckie i ewentualnie w jakiej formie. 

Burmistrz Więcborka poinformował, że na dzień dzisiejszy nie zapadła w tej sprawie 

ostateczna decyzja. Cały czas monitorowana jest sytuacja w kraju jeżeli chodzi o sytuację 

epidemiczną. Tendencja jest raczej wzrostowa i raczej można spodziewać się kolejnych 

obostrzeń. Takiej formy bezpośredniego spotkania z mieszkańcami gminy bardzo obecnie 

brakuje, niemniej o podjętych w tej sprawie decyzjach sołtysi zostaną poinformowani. 

 

Na tym obrady zakończono. 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej słowami „zamykam obrady trzydziestej sesji Rady 

Miejskiej w Więcborku” zamknęła obrady. 

 

 

Prot. I. Mrozek 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej 

w Więcborku 

 

/-/ Anna Łańska 

  

 

 

 


